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Souhrn významných legislativních událostí
23.11. – 29.11. 2009
Legislativní rada vlády (LRV) vrátila ve čtvrtek na svém 54. zasedání upravené znění návrhu zákona
o mediaci v netrestních věcech ministerstvu spravedlnosti k dopracování. Zákon by měl umožnit
šetrnější řešení sporů v netrestních věcech, informovala o tom mluvčí LRV Simona Cigánková.

Vláda

23. listopadu 2009

Vláda schválila program na podporu nákupu zemědělské půdy
Celkem 34 milionů korun získají zemědělci v rámci programu „Podpora nákupu půdy“ formou dotací
úroků z úvěrů na nákup nestátní zemědělské půdy prostřednictvím Podpůrného a garančního
rolnického a lesnického fondu (PGRLF). Návrh ministerstva tohoto programu schválila na svém
pondělním jednání vláda.

Vláda stáhla novelu horního zákona, ta počítala se zachováním limitů těžby
Vláda v pondělí rozhodla o stažení novely horního zákona. Poslanecká sněmovna se jí již více než rok
nezabývala, uvedl hlavní důvod rozhodnutí ministr průmyslu a obchodu (MPO) Josef Tošovský.

Vláda zamítla poslanecké požadavky na vyšší mateřskou
Vláda odmítla poslanecké návrhy na vyšší peněžitou pomoc a příspěvek v mateřství. Jdou proti
návrhu státního rozpočtu, uvedl v pondělí po schůzi vlády ČR její předseda Jan Fischer.

Vláda vyjádřila politování s nezákonnou sterilizací žen
Vláda na svém pondělním zasedání schválila zprávu o situaci v sociálně vyloučených lokalitách města
Chomutov. Podpořila také podnět ministra pro lidská práva Michala Kocába ke sterilizaci žen v ČR
provedeným v rozporu s právem.

Ministerstvo zdravotnictví předloží vlastní novelu k výdeji léků s pseudoefedrinem
Vláda na pondělním zasedání zaujala neutrální stanovisko k návrhu lidoveckých poslanců a poslance
ODS Petra Bratského, aby se léky obsahující pseudoefedrin vydávaly pouze na lékařský předpis.
Ministerstvo zdravotnictví předloží do 14 dnů novelu, která by recept pro výdej těchto léků
nevyžadovala.

Vláda odmítla návrh ČSSD na vyrovnání mateřské a ošetřovného
Vláda Jana Fischera na svém pondělním zasedání zamítla dva návrhy zákonů poslance Zdeňka
Škromacha (ČSSD), které upravují rozpočet na rok 2010. Škromach požadoval, aby vláda a
sněmovna v prvním čtení odstranily z rozpočtu body, kterými se snižuje mateřská a ošetřovné.

Vláda zamítla návrh ČSSD na proplácení prvních třech dnů nemocenské
Vláda v pondělí zamítla návrh stínového ministra práce a sociálních věcí za ČSSD Zdeňka Škromacha
a stínového ministra financí Bohuslava Sobotky (ČSSD) týkající se zákoníku práce. Poslanci
požadovali, aby zaměstnavatelé propláceli zaměstnancům i první tři dny nemoci.

25. listopadu 2009



Fischer: Změny v rozpočtovém určení daní je téma až pro novou vládu
Změny v rozpočtovém určení daní, jímž se rozdělují peníze z daní mezi obce, se musí řešit v kontextu
celého daňového systému. Největší výpadek příjmů kvůli krizi pociťují velká města, ale zásadní
změny může udělat až nová politická vláda, řekl ve středu premiér Jan Fischer po jednání s
primátory.

26. listopadu 2009

Novými ministry Fischerovy vlády budou Juraj Chmiel, Pavel Zářecký a Jan Dusík
Juraj Chmiel bude v pondělí jmenován novým ministrem pro evropské záležitosti, Jan Dusík
ministrem životního prostředí a Pavel Zářecký předsedou legislativní rady vlády. Potvrdil to ve
čtvrtek premiér Jan Fischer.

Legislativní rada vlády vrátila návrh zákona o mediaci ministerstvu spravedlnosti k
dopracování
Legislativní rada vlády (LRV) vrátila ve čtvrtek na svém 54. zasedání upravené znění návrhu zákona
o mediaci v netrestních věcech ministerstvu spravedlnosti k dopracování. Zákon by měl umožnit
šetrnější řešení sporů v netrestních věcech, informovala o tom mluvčí LRV Simona Cigánková.

28. listopadu 2009

Česká vláda si ohlídá dostavbu Temelína
Fischerova vláda si pohlídá zakázku na dostavbu jaderné elektrárny Temelín, která by měla mít
hodnotu až 500 miliard korun. Pro sobotní vydání Lidových novin to v rozhovoru prohlásil ministr
financí Eduard Janota.

Poslanecká sněmovna

24. listopadu 2009

Poslanci projednají návrh na zřizování firemních miniškolek
Sněmovna na zasedání, které začíná 1. prosince, projedná návrh, který umožní zaměstnavateli zřídit
firemní školku a usnadnit tak svým zaměstnancům návrat z mateřské do práce. Návrh počítá i se
vzájemnou výpomocí mezi několika rodinami, otcovskou dovolenou nebo sjednocením pravidel pro
pěstouny.

Sněmovna bude opět jednat o návrhu na zrušení poplatků ve zdravotnictví
Poslanci budou na své 66. schůzi, která začíná 1. prosince, řešit evergreen, a to návrh ČSSD na
zrušení regulačních poplatků ve zdravotnictví. Zavedení poplatků bylo podle poslance a
středočeského hejtmana Davida Ratha (ČSSD) protiústavní a asociální.

25. listopadu 2009

Vlček v Egyptě upevňoval česko-egyptské vztahy
Předseda Poslanecké sněmovny Miloslav Vlček (ČSSD) dokončil ve středu dvoudenní návštěvu
Egypta. Vlček se během pracovní návštěvy zaměřil zejména na posilování bilaterální spolupráce a
rozvoj vzájemných vztahů mezi Českem a Egyptem.

Poslanci se budou zabývat pravidly pro předčasný odchod do důchodu
Zákonodárci na své 66. schůzi, která začíná 1. prosince, projednají předlohou poslanců KSČM, která
má měnit pravidla pro odchody do předčasných důchodů. Komunisté navrhli, aby se penze při
dřívějším odchodu do důchodu nekrátily.



29. listopadu 2009

Poslanci by měli jednat o ochraně hospodářské soutěže
Na programu nadcházející schůze sněmovny, která začíná v úterý, je i novela zákona o ochraně
hospodářské soutěže. Pokud by sněmovnou prošla, bylo by možné za porušení rovné hospodářské
soutěže stíhat i orgány státní správy a samosprávy.

Poslanci budou jednat o vyšší regulaci spotřebitelských úvěrů
Poslanci by měli na své nadcházející schůzi projednat také vyšší regulaci poskytování
spotřebitelských úvěrů. Návrh z pera sociální demokracie je na programu schůze Poslanecké
sněmovny, která začíná v úterý.

Poslanci by měli projednat přesun pravomocí z ČNB na ECB
Přesun pravomocí z České národní banky (ČNB) na Evropskou centrální banku (ECB) v případě
vstupu České republiky do eurozóny by měli projednat poslanci. Novelu zákona o ČNB mají totiž na
programu své 66. schůze, která začíná v úterý.

Sněmovna se vrátí k zákazu privatizace letiště Praha Ruzyně, který odmítl Senát
Poslanci se vrátí k sociálnědemokratickému návrhu zákona, který má zakázat privatizaci letiště
Praha Ruzyně. Návrh zákona, který odmítl Senát, je na programu schůze Poslanecké sněmovny,
která začíná v úterý.

Pozn.:

SOCR vyjednal rozšíření záruk za provozní úvěru pro obchod, ubytování, stravování a služby
23. listopadu 2009 - Rozšíření programu záruk za provozní úvěry také pro obchod, ubytování,
stravování, pohostinství a služby vyjednal Svazu obchodu a cestovního ruchu ČR (SOCR) s
ministerstvem obchodu a průmyslu (MPO). SOCR o tom informoval v pondělí.

Apple ruší kuřákům záruky na počítače
23. listopadu 2009 - Americký výrobce elektroniky Apple odmítl opravit počítače několika zákazníků
na záruku. Zdůvodnil to tím, že jsou kuřáky a počítače kontaminovali kouřem a dehtem, píše v
pondělí časopis The Consumerist.

Podnikatelé mají stále větší zájem o koupi ready made firem v zahraničí, nejčastěji na
Slovensku
24. listopadu 2009 - Zájem tuzemských podnikatelů o zřízení zahraniční společnosti vzrostl letos od
ledna do října oproti stejnému období v loňském roce o 15 procent. V úterý o tom informovala
společnost Smart Companies business s tím, že podnikatelé nejvíce míří na Slovensko, Maltu, Kypr a
do Nizozemska.

Herec Kanyza uspěl u soudu s žádostí o vymazání z registru spolupracovníků StB
24. listopadu 2009 - Herec Jan Kanyza v úterý uspěl s odvoláním u Vrchního soudu, který
projednával jeho žádost o vymazání z registru oficiálních spolupracovníků totalitní Státní
bezpečnosti (StB). Podle soudu rozhodly nevěrohodné výpovědi svědků z řad bývalých zaměstnanců
StB.

EP schválil balíček opatření pro telekomunikační trh, změnit operátora půjde během
jediného dne
24. listopadu 2009 - Například právo změnit operátora během jednoho dne a ponechat si své číslo, to
je jeden z dopadů schváleného balíčku opatření k reformě komunikací v Evropské unii (EU). Na



návrh Evropské komise jej v úterý schválil Evropský parlament.

NKÚ kritizuje ministerstva, že nezohledňují doporučení z komplexního auditu
24. listopadu 2009 - Nejvyšší kontrolní úřad prověřil postup ministerstev při přípravě, zadání, řízení
a využití výsledků poradenských služeb. NKÚ zjistil, že ministerstva nezohledňují doporučení a
upozornění, které přinesl předchozí komplexní audit.

Barroso má jména 27 nových členů Evropské komise, třetinu z nich tvoří ženy
24. listopadu 2009 - Předseda Evropské komise José Barroso dostal od Dánska, Malty a Nizozemska
jména posledních tří kandidátů do 27členné Evropské komise. V příští EK tak bude celkem devět
žen, což je o jednu víc než bylo v té dosavadní, informuje v úterý server European Voice.

Právnická fakulta v Plzni nesmí nabírat nové studenty k doktorskému studiu
25. listopadu 2009 - Akreditační komise ministerstva školství rozhodla omezit přijímání nových
studentů doktorského studia u tří akreditovaných oborů na Právnické fakultě Západočeské univerzity
v Plzni. V Litomyšli to ve středu oznámila šéfka komise Vladimíra Dvořáková s tím, že současní
studenti mohou studia dokončit.

Evropský parlament si odhlasoval zvýšení počtu poslanců
25. listopadu 2009 - Evropský parlament (EP) ve středu schválil zvýšení počtu poslanců, které
vyplývá z Lisabonské smlouvy. EP o tom informuje na svých webových stránkách.

Tajný plán evropského prezidenta – nové daně
26. listopadu 2009 - Pár dnů před jmenováním historicky prvního prezidenta Evropské unie unikly na
veřejnost tajné informace. Bývalý belgický premiér Herman Van Rompuy plánuje změnit systém toku
peněz do pokladny EU a zavést evropské ekologické daně, píše ve svém čtvrtečním vydání Deník.

Rozhodnutí Nejvyššího správního soudu zastavilo projekt dálnice Brno - Vídeň, politici jsou
šokováni
26. listopadu 2009 - Nejvyšší správní soud v Brně zrušil „Územní plán velkého územního celku
Břeclavska“, který je rozhodující pro silniční spojení Brna a Vídně. Nečekané rozhodnutí šokovalo
jihomoravskou politickou reprezentaci, která má výstavbu rychlostní silnice R52 jako jednu z
hlavních programových priorit.

Český eurokomisař může dostat v nové Evropské komisi buď rezort vědy, nebo zdravotnictví
26. listopadu 2009 - Český eurokomisař Štefan Füle může v nové Evropské komisi (EK) dostat buď
rezort vědy, nebo zdravotnictví. Tvrdí ve čtvrtek na svém blogu bruselský zpravodaj listu Libération
Jean Quatremer, který zveřejnil celý seznam rozdělení rezortů.

Evropská komise zahájila vyšetřování kartelu na trhu CRT monitorů, v podezření je i
Philips
26. listopadu 2009 - Exekutiva Evropské unie odeslala několika blíže nespecifikovaným spoelčnostem
oznámení o zahájení vyšetřování kartelové dohody na trhu CRT monitorů. Informovala o tom ve
čtvrtek agentura Reuters.

ČSSD navrhuje rok vězení za řízení auta bez řidičského oprávnění
27. listopadu 2009 - Kabinet Jana Fischera v pondělí projedná novelu trestního zákoníku poslanců
ČSSD, která trestá řízení auta bez řidičského oprávnění rokem vězení, peněžitým trestem nebo
zákazem činnosti. Norma zavádí současně trest pro každého, kdo bude řídit opilý nebo pod vlivem
drog.

Zájemci o půjčky a leasing budou prověřování přísněji



27. listopadu 2009 - Získat půjčku nebo leasing bude od příštího roku obtížnější. Finanční zdraví
klientů budou po bankách kvůli rostoucímu podílu nesplácených úvěrů přísněji posuzovat i
leasingové a splátkové firmy a další nebankovní poskytovatelé půjček v České republice, píše páteční
Právo.

Vyšetřování společnosti ČEZ potrvá zhruba dva roky
29. listopadu 2009 - Vyšetřování elektrárenského gigantu ČEZ Evropskou komisí potrvá zhruba dva
roky, komise chce dát firmě ČEZ prostor, aby se mohl bránit. V nedělních Otázkách Václava Moravce
to prohlásil Johnatan Todd, mluvčí evropské komisařky pro hospodářskou soutěž.

Zdroj: Mediafax.cz
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